
                                           Protokół Nr XV/1/2003 
 
z I części XV sesji Rady Miasta Rzeszowa odbytej w dniu 28 października 
2003 roku w sali posiedzeń Ratusza (ul. Rynek 1). 
 
 Na ustawowy stan 25 radnych w XV sesji Rady Miasta Rzeszowa uczestniczyło 25 
radnych, co stanowi wymagane quorum do prawomocności obrad / lista obecności stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu /. 
 
 P. Elżbieta Dzierżak – Przewodnicząca Rady Miasta – dokonała otwarcia XV sesji 
Rady Miasta i prowadziła obrady. 
Powitała radnych oraz: 

- P. Tadeusza Ferenca – Prezydenta Miasta Rzeszowa 
- P. Marka Koberskiego – Zastępcę Prezydenta Miasta Rzeszowa 
- P. Ryszarda Winiarskiego – Zastępcę Prezydenta Miasta Rzeszowa 

/ lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu / 
- P. Zbigniewa Możdżenia – Przewodniczącego Komisji Kultury, Sportu i Rekreacji  
      Rady Miasta Jarosławia  
- Przedstawicieli Rad Osiedlowych  

           / lista obecności stanowi załącznik nr 3 do protokołu /  
- Przedstawicieli prasy, radia i telewizji 
- Dyrektorów Wydziałów Urzędu Miasta, kierowników jednostek organizacyjnych 

Miasta oraz kierowników jednostek współdziałających z Miastem, a także przybyłych 
mieszkańców  miasta 
/ lista obecności osób zaproszonych stanowi załącznik nr 4 do protokołu /. 
 
Zebrani uczcili minutą ciszy pamięć zmarłego Radnego Miasta Rzeszowa III kadencji 

- Edwarda Curzytka. 
 
Protokół Nr XIII/1/2003 z XIII nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Rzeszowa 

odbytej w dniu 30 września 2003 roku – został przyjęty jednogłośnie ( 24 głosy za ). 
 
P. Elżbieta Dzierżak – Przewodnicząca Rady Miasta – przedstawiła proponowany 

porządek obrad XV sesji Rady Miasta Rzeszowa / załącznik nr 5 do protokołu /. 
 
Z wnioskami o zmianę proponowanego porządku obrad wystąpili: 
 
P. Janina Filipek – Skarbnik Miasta – w imieniu Prezydenta Miasta zgłosiła 

wniosek o uzupełnienie proponowanego porządku obrad o projekt uchwały w sprawie zmian 
budżetu Miasta Rzeszowa na 2003 rok – jako pkt 19 a. Dodała, że projekt powyższej uchwały 
został omówiony na posiedzeniu Komisji Ekonomiczno – Budżetowej. 

 
P. Piotr Rybka – Przewodniczący Komisji Statutowo – Regulaminowej i Etyki  - 

w imieniu Komisji zawnioskował o zdjęcie z proponowanego porządku obrad punktu 5, tj. 
projektu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Rzeszowa / druk nr XV/15/2003 /. 
Wniosek uzasadnił krótkim terminem na zapoznanie z  treścią dostarczonego materiału. 
Równocześnie poinformował, że Komisja oczekuje na pisemne propozycje zmian do 
przedłożonego projektu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Rzeszowa – do końca 
listopada br.   



Radny P. Waldemar Szumny – zawnioskował o uzupełnienie proponowanego 
porządku obrad o informację Prezydenta Miasta Rzeszowa na temat planowanych zmian w 
organizacji ruchu drogowego w okolicach Zamku – jako pkt 4 a. 

 
P. Elżbieta Dzierżak – Przewodnicząca Rady Miasta – zaproponowała 

przedstawienie informacji, o której wyżej mowa, w punkcie wolne wnioski, oświadczenia i 
informacje.     

 
Radny P. Robert Kultys – poparł wniosek, zgłoszony przez Radnego P. Szumnego, o   

uzupełnienie proponowanego porządku obrad o informację Prezydenta Miasta Rzeszowa na 
temat planowanych zmian w organizacji ruchu drogowego w okolicach Zamku – jako pkt 4 a. 

 
Radny P. Tomasz Kamiński – zaproponował przedstawienie informacji na temat 

planowanych zmian w organizacji ruchu drogowego w okolicach Zamku w punkcie 
sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Rzeszowa. 

 
 Radny P. Robert  Kultys  - występując z inicjatywą uchwałodawczą, zgłosił wniosek 
o uzupełnienie proponowanego porządku obrad o projekt uchwały w sprawie stanowienia o 
kierunkach działania Prezydenta Miasta Rzeszowa w zakresie wydzierżawienia budynku 
byłego internatu przy ul. Towarnickiego – jako pkt 14 a.  
 
 Radni P. P.  Konrad Fijołek, Ryszard Piekło, Tomasz Kamiński, Piotr Rybka – 
odnosząc się do wniosku Radnego P. Kultysa, zwrócili uwagę, że radni nie otrzymali w/w 
projektu uchwały, w związku z czym nie znają jego treści. 
 
 P. Elżbieta Dzierżak – Przewodniczącą Rady Miasta – odczytała treść projektu 
uchwały w sprawie stanowienia o kierunkach działania Prezydenta Miasta Rzeszowa w 
zakresie wydzierżawienia budynku byłego internatu przy ul. Towarnickiego. Ponadto 
zaapelowała do radnych występujących z inicjatywą uchwałodawczą o przestrzeganie  
postanowień  Regulaminu Rady Miasta.  
 
 Radny P. Karol Wąsowicz – zaapelował do radnych korzystających z  prawa 
inicjatywy uchwałodawczej o przedkładanie projektów uchwał zgodnie z trybem określonym 
w Regulaminie Rady Miasta. 
 
 P. Robert Kultys – Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej – w 
imieniu Komisji zgłosił wniosek o zdjęcie z proponowanego porządku obrad punktu 12, tj. 
projektu uchwały w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 
Przestrzennego Nr 51/2/2002 przy Rynku Starego Miasta między kamienicami nr 19 i 24 w 
Rzeszowie / druk nr XV/10/2003 /.  Argumentował, że przyjęcie planu w przedłożonym 
kształcie zagraża prawidłowej realizacji płyty Rynku. 
 
 P. Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta – przychylił się do wniosku Komisji 
Gospodarki Przestrzennej o zdjęcie z proponowanego porządku obrad punktu 12, tj. projektu 
uchwały w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Nr 
51/2/2002 przy Rynku Starego Miasta między kamienicami nr 19 i 24 w Rzeszowie / druk nr 
XV/10/2003 /. 

 
Przystąpiono do głosowania: 
 



Wniosek o uzupełnienie proponowanego porządku obrad o informację 
Prezydenta Miasta Rzeszowa na temat planowanych zmian w organizacji ruchu 
drogowego w okolicach Zamku – jako pkt 4 a – został przyjęty większością 13 głosów, 
przy 8 głosach przeciwnych i 3 głosach wstrzymujących. 

 
Wniosek o zdjęcie z proponowanego porządku obrad punktu 5, tj. projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Rzeszowa / druk nr XV/15/2003 / - został 
przyjęty jednogłośnie ( 25 głosów za ). 

 
Wniosek o zdjęcie z proponowanego porządku obrad punktu 12, tj. projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego 
Nr 51/2/2002  przy  Rynku  Starego  Miasta między kamienicami nr 19 i 24 w Rzeszowie 
/ druk nr XV/10/2003 / - został przyjęty większością 21 głosów, bez głosów przeciwnych, 
przy 4 głosach wstrzymujących.    

 
Wniosek o uzupełnienie proponowanego porządku obrad o projekt uchwały w 

sprawie stanowienia o kierunkach działania Prezydenta Miasta Rzeszowa w zakresie 
wydzierżawienia budynku byłego internatu przy ul. Towarnickiego – jako pkt 14 a  - nie 
uzyskał wymaganej, bezwzględnej, większości głosów. 
 Wynik głosowania: za – 12, przeciw - 8, wstrzym. – 1. 
 
 Wniosek  o uzupełnienie proponowanego porządku obrad o projekt uchwały w 
sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2003 rok – jako pkt 19 a – został przyjęty 
jednogłośnie ( 25 głosów za ). 

 
Radny P. Robert Kultys – zgłosił wniosek o reasumpcję głosowania odnośnie 

wniosku o uzupełnienie proponowanego porządku obrad  o projekt uchwały w sprawie 
stanowienia o kierunkach działania Prezydenta Miasta Rzeszowa w zakresie wydzierżawienia 
budynku byłego internatu przy ul. Towarnickiego – jako pkt 14 a. Wniosek uzasadnił faktem 
nieobecności kilku radnych na sali obrad podczas głosowania.  
 
 Radny P. Konrad Fijołek -  zgłosił wniosek przeciwny do wniosku o reasumpcję 
głosowania. Stwierdził, że w/w wniosek jest bezzasadny.  
 
 P. Elżbieta Dzierżak – Przewodnicząca Rady – zwróciła się o opinię prawną na 
temat zasadności wniosku o reasumpcję głosowania. 
 
 P. Janina Załuska – Dyrektor Biura Obsługi Prawnej – wyjaśniła, że problem 
reasumpcji głosowania  uregulowany jest w sposób bardzo ogólny.  Fakt, że na sali obrad 
podczas głosowania nie było kilku radnych, nie jest powodem do  powtarzania  głosowania, 
ponieważ dla ważności obradowania wymagana jest obecność co najmniej  połowy radnych. 
W związku z tym, w powyższym przypadku nie ma podstaw do  powtarzania głosowania.   
 
 Radny P. Andrzej Dec – przychylił się do interpretacji przedstawionej przez 
Dyrektora Biura Obsługi Prawnej.  
 
 Radny P. Robert Kultys – zgłosił kolejny wniosek o uzupełnienie  proponowanego 
porządku obrad o projekt uchwały w sprawie stanowienia o kierunkach działania Prezydenta 
Miasta Rzeszowa w zakresie wydzierżawienia budynku byłego internatu przy ul. 



Towarnickiego – jako pkt 14 b.  Zwrócił się do Dyrektora Biura Obsługi Prawnej o podanie 
podstawy prawnej regulującej  kwestię reasumpcji głosowania. 
 
 P. Janina Załuska – Dyrektor Biura Obsługi Prawnej – odnosząc się do prośby 
Radnego P. Kultysa, wyjaśniła, że na gruncie obowiązującego prawa nie ma jako takiej 
instytucji reasumpcji głosowania.  Tej instytucji prawnej nie zawiera również  Statut Miasta 
ani Regulamin Rady Miasta. W Regulaminie Rady Miasta jest jedynie zapis, że przedmiotem 
wniosków formalnych może być m.in. ponowne przeliczenie głosów.  O tym, że uchwały 
podejmuje się w obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady, stanowi  art. 14 
ustawy o samorządzie gminnym: „Uchwały rady zapadają zwykłą większością głosów w 
obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady.” Jeżeli więc na sali obrad była co 
najmniej połowa ustawowego składu Rady Miasta, a tak było w omawianym przypadku, to 
fakt nieobecności  kilku radnych nie jest podstawą do tego, aby powtarzać głosowanie.  
 
 Radny P. Karol Wąsowicz – opowiedział się przeciwko wnioskowi o reasumpcję 
głosowania, stwierdzając, że - jego zdaniem - jest  to „manipulowanie Radą Miasta.” 
Argumentował, że odbyło się głosowanie w kwestii uzupełnienia proponowanego porządku 
obrad o projekt uchwały będący inicjatywą uchwałodawczą  Radnego P. Kultysa i  wynik 
tego głosowania winien być wiążący. Ponadto zwrócił uwagę,  że w trakcie realizacji punktu 
15 porządku obrad, tj. podczas rozpatrywania projektu  uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
na sprzedaż w drodze przetargu publicznego nieruchomości zabudowanej położonej w 
Rzeszowie przy ul. Towarnickiego / druk nr XV/12/2003 /, można podjąć dyskusję na temat  
innych rozwiązań dotyczących tej nieruchomości.    
 
 Radny P. Antoni Kopaczewski – poinformował, że był nieobecny na sali obrad 
podczas głosowania nad uzupełnieniem porządku obrad o punkt 14 a. Poparł wniosek, 
zgłoszony przez Radnego P. Kultysa, o reasumpcję głosowania.   
 
 Radni P. P. Piotr Rybka i Tomasz Kamiński – zaapelowali  do radnych o 
zachowanie  powagi  obrad. 
 
 Radny P. Andrzej Dec – zgodził się z poglądem,  że nic nie stoi na przeszkodzie, aby 
w trakcie realizacji punktu 15 porządku obrad, tj. podczas rozpatrywania projektu  uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu publicznego nieruchomości 
zabudowanej położonej w Rzeszowie przy ul. Towarnickiego / druk nr XV/12/2003 /, podjąć  
dyskusję na temat ewentualnej dzierżawy budynku. Zaapelował do radnych o koncentrowanie 
się  na sprawach  merytorycznych. 
 
 P. Janina Załuska – Dyrektor Biura Obsługi Prawnej – przeanalizowała  „na 
gorąco” treść projektu uchwały  w sprawie stanowienia o kierunkach działania Prezydenta 
Miasta Rzeszowa w zakresie wydzierżawienia budynku byłego internatu przy ul. 
Towarnickiego,  będącego inicjatywą uchwałodawczą  Radnego P. Kultysa. Stwierdziła, że 
jeśli chodzi o  tytuł w/w projektu uchwały, to rzeczywiście przepisy ustawy o samorządzie 
gminnym ( art. 18 ust. 2 ) dopuszczają podejmowanie tego typu uchwał i Rada może stanowić  
o kierunkach działania Prezydenta Miasta. Natomiast § 1 powyższego projektu uchwały mówi 
jednoznacznie, że zobowiązuje się Prezydenta Miasta do podjęcia działań na rzecz 
wydzierżawienia budynku przy ul. Towarnickiego, czyli do podjęcia już konkretnej decyzji. 
W jej ocenie, trudno tu więc mówić o kierunkach działania, bo  to  jest jak gdyby wprost 
zobowiązanie Prezydenta Miasta do podjęcia konkretnego działania. Z uwagi na powyższe 
ma wątpliwości prawne co do prawidłowości przedłożonego projektu uchwały.   



Stwierdziła, że wniosek o reasumpcję głosowania w kwestii  uzupełnienia proponowanego 
porządku obrad o pkt 14 a,  jest bezzasadny,  z uwagi na to, że zmiana porządku obrad  nie 
nastąpiła, bo nie było bezwzględnej większości głosów. Okoliczność braku kilku radnych na 
sali obrad podczas głosowania nie stanowi podstawy do powtórzenia głosowania. Do 
skutecznego podejmowania decyzji przez Radę wystarczająca jest obecność połowy 
ustawowego składu Rady.  
   

Radny P. Robert Kultys – podtrzymał wniosek o reasumpcję głosowania. 
 
 P. Janina Załuska – Dyrektor Biura Obsługi Prawnej – po raz kolejny wyjaśniła, 
że fakt nieobecności kilku radnych na sali obrad podczas głosowania nie przesądza o 
konieczności powtarzania głosowania.  Na sali obrad  była obecna połowa radnych, w 
związku z czym głosowanie było prawidłowe.   
 
 Radna P. Maria Korczowska – opowiedziała się przeciwko wnioskowi o reasumpcję 
głosowania. Podkreśliła, że odbyło się głosowanie  w kwestii uzupełnienia proponowanego 
porządku obrad o pkt 14 a i jego wynik winien być wiążący. Zauważyła,  że nic nie stoi na 
przeszkodzie, aby dyskusja na temat wydzierżawienia  obiektu  przy  ul. Towarnickiego miała 
miejsce w pkt 15, podczas rozpatrywania projektu uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na 
sprzedaż w drodze przetargu publicznego nieruchomości zabudowanej położonej w 
Rzeszowie przy ul. Towarnickiego / druk nr XV/12/2003 /. 
 
 Radna P. Marta Niewczas –  wyraziła podobny pogląd co Radna P. Korczowska. 
 
 Radny P. Robert Kultys –  podtrzymał wniosek o reasumpcję głosowania.       
 
 Radny P. Konrad Fijołek – zaproponował, żeby radni przegłosowali, czy wniosek o 
reasumpcję głosowania uznać za prawidłowy. 
 
 Przystąpiono do głosowania: 
 
 Wniosek o ponowne przeliczenie głosów odnośnie wprowadzenia do porządku 
obrad pkt 14 a, tj projektu uchwały w sprawie stanowienia o kierunkach działania 
Prezydenta Miasta Rzeszowa w zakresie wydzierżawienia budynku byłego internatu 
przy ul. Towarnickiego – został przyjęty większością 13 głosów, przy 12 głosach 
przeciwnych, bez głosów wstrzymujących.  
 
 P. Elżbieta Dzierżak – Przewodnicząca Rady Miasta – w związku z powyższym 
wynikiem głosowania stwierdziła, że reasumpcja jest możliwa. 
 
 Radna P. Maria Korczowska – zaprotestowała przeciwko poddawaniu pod 
głosowanie wniosku o reasumpcję głosowania. 
 
 P. Elżbieta Dzierżak – Przewodnicząca Rady Miasta – odnosząc się do wypowiedzi 
Radnej P. Korczowskiej, powiedziała: „W takim razie proszę apelować do Radnego P. 
Kultysa  o wycofanie wniosku  o reasumpcję.  Poza tym był wniosek  Radnego P.  Fijołka 
odnośnie przegłosowania, czy mamy powtórnie głosować nad wprowadzeniem do porządku 
obrad punktu 14 a. Przegłosowaliśmy, że tak – 13 głosów za. Poddaję więc  pod głosowanie 
wniosek o uzupełnienie proponowanego porządku obrad o punkt 14 a.”    
 



Przystąpiono do głosowania: 
 
Wniosek  o  uzupełnienie proponowanego porządku obrad o projekt uchwały w 

sprawie stanowienia o kierunkach działania Prezydenta Miasta Rzeszowa w zakresie 
wydzierżawienia budynku byłego internatu przy ul. Towarnickiego – jako pkt 14 a  - 
został przyjęty większością 14 głosów, przy 2 głosach przeciwnych, bez głosów 
wstrzymujących. 

 
P. Elżbieta Dzierżak – Przewodnicząca Rady  Miasta -  w związku z powyższym 

wynikiem  głosowania, stwierdziła, że punkt 14 a, tj.  projekt uchwały w sprawie stanowienia 
o kierunkach działania Prezydenta Miasta Rzeszowa w zakresie wydzierżawienia budynku 
byłego internatu przy ul. Towarnickiego, będzie rozpatrywany przez Wysoką  Radę.   

 
Radna P. Maria Korczowska –   zgłosiła votum separatum do głosowania w sprawie 

uzupełnienia porządku obrad XV sesji Rady Miasta o punkt 14 a, tj.   o projekt uchwały w 
sprawie stanowienia o kierunkach działania Prezydenta Miasta Rzeszowa w zakresie 
wydzierżawienia budynku byłego internatu przy ul. Towarnickiego. 
/ Tekst votum separatum stanowi załącznik nr 6 do protokołu /. 
 
 Porządek obrad XV sesji Rady Miasta Rzeszowa: 
 

1. Uchwała w sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego i Sądu Rejonowego w 
Rzeszowie na kadencję lat 2004 – 2007 / druk nr XV/1/2003 /. 

 
2. Prezentacja programu „Na kupieckim szlaku”. 

 
3. Informacja o oświadczeniach  o stanie majątkowym radnych złożonych w 2003 r. 

 
4. Informacja o oświadczeniach majątkowych złożonych Prezydentowi Miasta Rzeszowa 

w 2003 r. 
 
4a.  Informacja  Prezydenta  Miasta Rzeszowa na temat planowanych zmian w organizacji  
      ruchu drogowego w okolicach Zamku.  
5. Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej przy ul. 

Malczewskiego w Rzeszowie / druk nr XV/3/2003 /. 
 

6. Uchwała w sprawie przyjęcia darowizny lokalu mieszkalnego nr 1 przy ul. Boruty – 
Spiechowicza 5 w Rzeszowie / druk nr XV/2/2003 /. 

 
7. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa ( dot. „Planu rozwoju i 

modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych RGK Spółka z 
o.o. Oddział MPWiK w Rzeszowie na lata 2003 – 2005” )  / druk nr XV/4/2003 /.      

 
8. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na używanie herbu miasta Rzeszowa w odznace 

pamiątkowej Wojskowej Komendy Uzupełnień w Rzeszowie / druk nr XIII/17/2003 /. 
 

9. Uchwała w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Rzeszowskiej Gospodarki 
Komunalnej Spółki z o.o. w Rzeszowie / druk nr XV/5/2003 /. 

 



10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na używanie w znaku towarowym 
Przedsiębiorstwa Produkcyjno – Usługowo – Handlowego „TABLITEK” nazwy 
miasta Rzeszów  / druk nr XV/8/2003 /.  

 
11. Uchwała w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego Nr 23/5/2000 „Nowe Miasto – Czekaj” przy al. Rejtana i al. 
Niepodległości w Rzeszowie w części oznaczonej konturem ABCDEFGHIJK / druk 
nr XV/11/2003 /. 

 
12. Uchwała w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego Nr 67/18/2002 przy ul. kpt. W Raginisa – południe na osiedlu 
„Baranówka IV” w Rzeszowie / druk nr XV/9/2003 /. 

 
      13a. Uchwała w sprawie stanowienia o kierunkach działania Prezydenta Miasta Rzeszowa  
             w zakresie wydzierżawienia budynku byłego internatu przy ul. Towarnickiego.  
 

13.  Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu publicznego    
nieruchomości zabudowanej, położonej w Rzeszowie przy ul. Towarnickiego / druk nr 
XV/12/2003 /.   

 
14. Uchwała w sprawie wniosku Prezydenta Miasta Rzeszowa dotyczącego terenu 

przeznaczonego w miejscowym planie ogólnym zagospodarowania przestrzennego 
miasta Rzeszowa pod usługi i handel w zakresie możliwości wykorzystania tego 
terenu  pod  budowę  obiektów handlowych o powierzchni sprzedażowej powyżej 
2000 m2 / druk nr VI/10/2003 /.  

 
15. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż własności nieruchomości 

zabudowanej położonej w Rzeszowie przy ul. Powstańców Śląskich 2 / druk nr 
X/2/2003 /. 

 
16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie dokumentacji 

budowlanej i wykonawczej dotyczącej uzbrojenia terenu osiedla Staroniwa w 
Rzeszowie na zadaniu inwestycyjnym pn. „Linie kablowe SN, NN i stacje 
transformatorowe – teren objęty ul. Staroniwską, Stolarską i Kowalską – etap I, II, III, 
IV, V”  na  rzecz  Rzeszowskiego  Zakładu Energetycznego S.A. w Rzeszowie przy 
ul. 8-go Marca 6 / druk nr XV/13/2003 /.   

 
17a.Uchwała w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2003 rok. 
 
17. Uchwała w sprawie zmian budżetu na 2003 r. / druk nr XV/14/2003 /. 

 
18. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Rzeszowa. 

 
19. Zapytania i interpelacja. 

 
20. Wolne wnioski, oświadczenia i informacje. 

 
Ad. 1. 



 P. Krzysztof Kadłuczko – Sekretarz Miasta – w imieniu Prezydenta Miasta 
przedstawił projekt uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego i Sądu 
Rejonowego w Rzeszowie na kadencję lat 2004 – 2007 / druk nr XV/1/2003 /. 
 
/ Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 7 do protokołu /. 
 
 P. Waldemar Szumny – Przewodniczący Zespołu opiniującego kandydatów na 
ławników do Sądu Rejonowego i Sądu Okręgowego w Rzeszowie na kadencję 2004 – 
2007 – w imieniu  Zespołu przedstawił Radzie Miasta listę kandydatów na ławników 
prawidłowo zgłoszonych przez podmioty do tego uprawnione, spełniających wymogi 
ustawowe, nie figurujących w Krajowym Rejestrze Karnym oraz co do których nie ma 
żadnych uwag Policji. Stwierdził, że dane kandydatów są obszerne i były do wglądu w Biurze 
Rady Miasta. Poinformował, że opinia Zespołu została przyjęta w głosowaniu jednomyślnie. 
Dodał, że w/w lista kandydatów na ławników zawiera łącznie 868 nazwisk.  
 
/ Tekst opinii stanowi załącznik nr 8 do protokołu /.   
 
Przewodniczący Zespołu zwrócił się o zgłaszanie kandydatów do pracy w Komisji 
Skrutacyjnej dla przeprowadzenia wyboru ławników do Sądu Okręgowego i Sądu 
Rejonowego w Rzeszowie na kadencję 2004 – 2007. 
 
 Do pracy w Komisji Skrutacyjnej dla przeprowadzenia wyboru ławników do 
Sądu Okręgowego i Sądu Rejonowego w Rzeszowie na kadencję 2004 – 2007 zgłoszono 
następujących  radnych: 
 
1/ P. Konrad Fijołek 
2/ P. Jacek Gołubowicz 
3/ P. Robert Kultys 
4/ P. Władysław Kasza 
5/ P. Marta Niewczas 
6/ P. Jacek Kiczek 
7/ P. Ryszard Piekło 
8/ P. Janusz Ramski. 
 
 Lista kandydatów do pracy w Komisji Skrutacyjnej została zamknięta większością 15 
głosów, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących. 
 
 Zgodę na kandydowanie do pracy w Komisji Skrutacyjnej wyrazili następujący radni:  
1/ P. Konrad Fijołek 
2/ P. Jacek Gołubowicz 
3/ P. Władysław Kasza 
4/ P. Jacek Kiczek 
5/ P. Ryszard Piekło. 
 
 Komisja Skrutacyjna dla przeprowadzenia wyboru ławników do 
Sądu Okręgowego i Sądu Rejonowego w Rzeszowie na kadencję 2004 – 
2007  - została  powołana  jednogłośnie ( 25 głosów za )  w następującym 
składzie osobowym: 
 



1/ P. Konrad Fijołek 
2/ P. Jacek Gołubowicz 
3/ P. Władysław Kasza 
4/ P. Jacek Kiczek 
5/ P. Ryszard Piekło. 
 
 Radni P. P. Kazimierz Greń i Janusz Ramski – poruszyli sprawę zmodernizowania 
i nagłośnienia sali obrad, wskazując na pilną potrzebę  rozwiązania  tego problemu. 
 
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej – przedstawił zasady i 
technikę głosowania w sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego i Sądu Rejonowego 
w Rzeszowie na kadencję 2004 – 2007. 
 
Poinformował, że radni otrzymają  następujące karty do głosowania: 
 
1/ w sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Rzeszowie do orzekania w sprawach   
    cywilnych  i  karnych,   która   zawiera  377   nazwisk  i  imion   kandydatów na  ławników, 
    spośród których należy wybrać co najwyżej 35 ławników, 
  
2/ w sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Rzeszowie do orzekania w sprawach  
    z zakresu prawa pracy i ubezpieczeń społecznych, która zawiera: 

- nazwiska  i  imiona  2  kandydatów  zgłoszonych  przez terenowe organy administracji  
      rządowej  
- nazwiska i imiona 7 kandydatów zgłoszonych przez związki zawodowe.  
Kolegium Sądu Okręgowego w Rzeszowie ustaliło, że do  orzekania w w/w sprawach 
Rada Miasta Rzeszowa winna wybrać 10 ławników. Do orzekania w tej kategorii spraw 
zostało  jednakże zgłoszonych tylko  9 kandydatów  i spośród tych  osób należy wybrać 
co najwyżej 9 kandydatów. 
 

3/  w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Rzeszowie do orzekania w sprawach 
     karnych   i   rodzinnych,   która    zawiera   463    nazwiska    i     imiona     kandydatów na        
     ławników, spośród których  należy wybrać co najwyżej  29 ławników, 
 
4/ w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Rzeszowie do orzekania w sprawach  
    z zakresu prawa pracy i ubezpieczeń społecznych, która zawiera: 

- nazwiska  i  imiona  5  kandydatów  zgłoszonych  przez terenowe organy administracji  
      rządowej  
- nazwiska i imiona 14 kandydatów zgłoszonych przez związki zawodowe. 
Spośród tej liczby  ( łącznie 19 kandydatów ) należy wybrać co najwyżej 14 ławników.  

 
Wyboru należy dokonać poprzez zakreślenie kółkiem numeru  porządkowego  przy nazwisku 
danego kandydata na ławnika ( tzw. wybór pozytywny ).  
 
Głos jest ważny, jeżeli na karcie do głosowania:     
 
1/ w sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Rzeszowie do orzekania w sprawach   
    cywilnych  i  karnych – zakreślono co najwyżej 35 osób 
 
2/ w sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego w Rzeszowie do orzekania w sprawach  



    z zakresu prawa pracy i ubezpieczeń społecznych – zakreślono co najwyżej 9 osób 
 
3/ w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Rzeszowie do orzekania w sprawach  
    karnych   i   rodzinnych  –  zakreślono co najwyżej  29  osób  
 
 4/ w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Rzeszowie do orzekania w sprawach  
    z zakresu prawa pracy i ubezpieczeń społecznych  - zakreślono co najwyżej 14 osób. 
 
Ławnikami do Sądu Okręgowego  i Sądu Rejonowego w Rzeszowie  do orzekania w danej 
kategorii spraw   zostaną  wybrane te osoby, które  uzyskają kolejno największą ilość głosów. 
W przypadku równej ilości  głosów zostanie przeprowadzona druga tura głosowania.  
 
 Przystąpiono do głosowania tajnego w sprawie wyboru ławników do 
Sądu Okręgowego i Sądu Rejonowego w Rzeszowie na kadencję 2004/2007. 
 
Ad. 2. 
 
 P. Zbigniew Możdżeń - Przewodniczący Komisji Kultury, Sportu i Rekreacji 
Rady Miasta Jarosławia – dokonał prezentacji Programu pn. „Na Kupieckim Szlaku”. 
Przedstawił informacje na temat tła historycznego, celów, założeń organizacyjnych,  źródeł 
finansowania, partnerów oraz efektów realizacji w/w Programu. 
 
/  Materiały stanowią załączniki nr  9  do protokołu /.    
 
 Radny P. Karol Wąsowicz – stwierdził, że zaprezentowany Program pn. „Na 
Kupieckim Szlaku” jest ciekawy i ambitny. Jednocześnie zwrócił uwagę, że  na przestrzeni 
wielu lat było w tym zakresie wiele różnych inicjatyw,  które  jednak nie zostały  
zrealizowane z różnych względów. 
 
 Radny P. Zdzisław Daraż – zawnioskował, aby Komisja Kultury, Sportu i Promocji 
wypracowała stanowisko na temat zaprezentowanego Programu pn. „Na Kupieckim Szlaku” i 
następnie  przedstawiła je Radzie Miasta.  
 
 Radny P. Andrzej Szypuła – poinformował, że uczestniczył w posiedzeniu  Komisji 
Kultury, Sportu i Rekreacji Rady Miasta Jarosławia, które odbyło się 16 października 2003 r. 
Jego zdaniem, zaprezentowany Program pn. „Na Kupieckim Szlaku”  jest interesujący i 
ciekawy. Daje okazję do promowania na szerszym forum regionalnych walorów 
turystycznych i gospodarczych, a jednocześnie stanowi  okazję do propagowania idei miast 
leżących na historycznym szlaku handlowym.  Z uwagi na powyższe przystąpienie Rzeszowa 
do Programu „Na Kupieckim Szlaku” byłoby bardzo korzystne. Równocześnie zaproponował  
rozważenie możliwości połączenia  stosownej imprezy  z obchodami 650. rocznicy nadania 
praw miejskich Rzeszowowi.  
 
 Radny P. Andrzej Szlachta – zabierając głos, nawiązał do  umowy 
międzynarodowej, która została podpisana między Rzeszowem a Koszycami, przy udziale 
Miasta Gdańska, w poprzedniej kadencji. Była to umowa  międzynarodowa dotycząca 
„Szlaku Bursztynowego”. Powyższa umowa nawiązywała do tradycji szlaków handlowych, 
które kiedyś tworzyły naszą rzeczywistość. W związku z powyższym  zapytał: „Jak obecne 
władze miasta  rozwijają  umowę w zakresie „Szlaku Bursztynowego” i czy to będzie 
koherentne z tym szlakiem, o którym mówi nasz gość?”   



 P. Ryszard  Winiarski – Zastępca Prezydenta Miasta – odpowiadając na zapytanie 
Radnego P. Szlachty, odpowiedział: „Nie jest mi znana umowa jeśli chodzi o „Szlak 
Bursztynowy”, zawarta pomiędzy Rzeszowem, Gdańskiem a Koszycami. Zapoznam się z tym 
dokumentem.  Wracając do Programu pn. ”Na Kupieckim Szlaku”, uważam, że ta inicjatywa 
jest cenna i wypada, żeby się z nią szerzej zapoznać i zorientować się, w jakim obszarze 
moglibyśmy  włączyć się  w ten program. Inicjatywa jest warta zauważenia.”     
 
 Radny P. Adolf Gubernat –  zaproponował, aby Komisja Kultury, Sportu i Promocji 
dokonała dokładnego rozeznania tematu pod kątem udziału Rzeszowa w zaprezentowanym 
przedsięwzięciu i następnie przedstawiła stanowisko w tym temacie Prezydentowi i Radzie 
Miasta.     
 
 Radny P. Andrzej Szlachta –  stwierdził, że zaprezentowany Program pn. Na 
Kupieckim Szlaku” jest świetnym pomysłem, godnym poparcia. Zaproponował   
wykorzystanie niektórych elementów już przygotowanych decyzji, celem  stworzenia jednego  
optymalnego projektu, który nawiązywałby również do tradycji „Szlaku Bursztynowego.”  
Równocześnie zaproponował, aby komisje merytoryczne  zajęły się szczegółowym 
omówieniem tematu  i wypracowaniem stosownych wniosków, w tym także wniosków 
dotyczących zarezerwowania środków w budżecie miasta na 2004 rok. 
 
 P. Elżbieta Dzierżak – Przewodnicząca Rady Miasta – podziękowała za prezentację 
Programu „Na Kupieckim Szlaku”. Zwróciła się do Komisji Kultury, Sportu i Promocji Rady 
Miasta o wypracowanie stanowiska na powyższy temat i przedstawienie go  Radzie Miasta.  
 
Ad. 3.   
 
 P. Elżbieta Dzierżak – Przewodnicząca Rady Miasta – przedstawiła informację 
dotyczącą  wyników analizy  oświadczeń majątkowych radnych złożonych w 2003 roku. 
 
/ Pisemna informacja stanowi załącznik nr  10   do protokołu /. 
 
Ad. 4. 
 
 P. Ryszard Winiarski – Zastępca Prezydenta Miasta – z upoważnienia Prezydenta 
Miasta przedstawił informację dotyczącą wyników analizy oświadczeń majątkowych 
złożonych Prezydentowi Miasta Rzeszowa w okresie od 1 stycznia do 28 października 2003 r. 
 
/ Pisemna informacja stanowi załącznik nr  11   do protokołu /.  
 
Ad. 1. 
 
 P. Konrad Fijołek – Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej – odczytał protokół 
Komisji Skrutacyjnej wybranej na XV sesji Rady Miasta Rzeszowa dla przeprowadzenia 
wyboru ławników do Sądu Okręgowego i Sądu Rejonowego w Rzeszowie na kadencję 
2004/2007. 
 
Na ogólną liczbę 25 radnych w XV sesji Rady Miasta wg listy obecności uczestniczyło 25 
radnych. Głosowało 25 radnych. 
 



1/ Na  ławników do Sądu  Okręgowego  w  Rzeszowie do orzekania w sprawach        
cywilnych i karnych głosów ważnych oddano 25, głosów nieważnych – 0. 

 
W związku z wynikami głosowania Komisja Skrutacyjna stwierdziła, że ławnikami do Sądu 
Okręgowego w Rzeszowie  do orzekania w sprawach cywilnych i karnych zostali 
wybrani: 
1/ Mirkiewicz  Anna 
2/ Tyszczuk Mirosława 
3/ Babiarz Aleksandra 
4/ Barć Lucyna 
5/ Bury Halina 
6/ Misiąg Maria 
7/ Bieniek Jan 
8/ Błońska Małgorzata 
9/ Buda Bogusława 
10/Dyląg Jarosław 
11/Filip Grażyna 
12/Stręk Jadwiga 
13/Barć Teresa 
14/Bolec Elżbieta 
15/Chuchla Krystyna 
16/Dziura Zdzisława 
17/Faryj Jan 
18/Golec – Zając Elżbieta 
19/Kopczyk Józef 
20/Lis Andrzej 
21/Majka Tomasz 
22/Orlewska Marta 
23/Rejman Halina 
24/Szpunar – Eckhard Dotota 
25/Wiśniewski Piotr. 
 
 Komisja  Skrutacyjna  stwierdziła  konieczność  odbycia  II  tury      głosowania, 
w związku z otrzymaniem równej ilości głosów przez  następujących  kandydatów: 
1/ Chmura Agata 
2/ Chrzanowski Stanisław 
3/ Kaczmarski Robert 
4/ Kaszuba Irena 
5/ Kaszyca Maria 
6/ Kunicka Maria 
7/ Ledzińska Alicja 
8/ Miąsik - Kłapkowska Krystyna 
9/ Nawłoka Jan 
10/Piłat Zbigniew 
11/Puacz- Olszewska Jolanta 
12/Stanek Zygmunt 
13/Twaróg Zdzisława 
14/Uryniak Józef 
15/Wójcik Irena 
16/Żołądek Stanisław 



17/Kawa Roman. 
 
2/ Na  ławników  do Sądu  Okręgowego w Rzeszowie do orzekania w sprawach z zakresu  
    prawa     pracy   i   ubezpieczeń   społecznych,   zgłoszonych   przez   terenowe  organy  
    administracji rządowej, głosów ważnych oddano  25, głosów nieważnych - 0. 
 
W   związku z wynikami głosami głosowania Komisja Skrutacyjna stwierdziła, że ławnikami 
do Sądu Okręgowego w Rzeszowie do orzekania  w sprawach z zakresu     prawa     
pracy   i   ubezpieczeń   społecznych,   zgłoszonymi   przez   terenowe  organy     
administracji rządowej, zostali wybrani: 
1/ Mackiewicz Beata 
2/ Zawadzka Halina. 
 
3/ Na ławników do Sądu Okręgowego w Rzeszowie do orzekania w sprawach z zakresu  
   prawa pracy i ubezpieczeń społecznych, zgłoszonych przez związki zawodowe, głosów  
   ważnych oddano 25, głosów nieważnych – 0.   
 
W związku z wynikami głosowania Komisja Skrutacyjna stwierdziła, że ławnikami do Sądu 
Okręgowego w Rzeszowie do orzekania w sprawach z zakresu    prawa pracy i 
ubezpieczeń społecznych, zgłoszonymi przez związki zawodowe, zostali wybrani: 
1/ Biały Jolanta 
2/ Bieszczad Jan 
3/ Bojda Marek 
4/ Martowicz Halina 
5/ Prokulewicz Zofia 
6/ Rochecki Kazimierz 
7/ Rycko Krystyna. 
 
4/ Na  ławników  do  Sądu  Rejonowego  w Rzeszowie do orzekania w sprawach karnych  
    i rodzinnych głosów ważnych oddano 22, głosów nieważnych – 3. 
 
W związku z wynikami głosowania Komisja Skrutacyjna stwierdziła, że   ławnikami  do  
Sądu  Rejonowego  w Rzeszowie do orzekania w sprawach karnych  i rodzinnych, zostali 
wybrani: 
1/ Bajda Maria Anna 
2/ Miś Józefa 
3/ Biaduń Joanna 
4/ Bosek Beata 
5/ Ciupak Stanisława 
6/ Krata Halina 
7/ Szetela Maria 
8/ Walc Krystyna 
9/ Biesiadecki Adam 
10/Borkowska – Bała Bożena 
11/Czachor Mieczysław 
12/Daraż – Szostkiewicz Halina 
13/Filipczyk Tadeusz 
14/Majka Witold 
15/Martens Jadwiga 
16/Ogórska Władysława 



17/Ożóg Zygmunt 
18/Pliś Bożena. 
  
 Komisja Skrutacyjna stwierdziła konieczność odbycia II tury głosowania, w 
związku z otrzymaniem równej ilości głosów przez  następujących  kandydatów: 
1/ Bieszczad – Kiełbasa Marzena 
2/ Buż Grażyna 
3/ Dyląg Józef 
4/ Fac Izabela 
5/ Gorlach Wiesław 
6/ Hunia Czesław 
7/ Jasińska Grażyna 
8/ Kaszyca Zbigniew 
9/ Kowal Teresa 
10/Łukaszek Ryszard 
11/Majkut Lesław 
12/Markowicz Maria 
13/Mazur Zofia c. Stanisława 
14/Musiał Stanisława  
15/Oleksińska Barbara 
16/Pacuła Małgorzata 
17/Rabczak Bogumiła 
18/Sztokman Lesław 
19/Tyska Beata 
20/Ziewiec Gabriel. 
   
5 i 6/   
Na ławników do Sądu Rejonowego w Rzeszowie do orzekania w sprawach z zakresu        
prawa    pracy  i  ubezpieczeń    społecznych,  zgłoszonych  przez  terenowe   organy      
administracji rządowej oraz przez związki zawodowe, głosów ważnych oddano 24, 
głosów   nieważnych – 1. 
 
W związku z wynikami głosowania Komisja Skrutacyjna stwierdziła, że   ławnikami do 
Sądu Rejonowego w Rzeszowie do orzekania w sprawach z zakresu  prawa  pracy i  
ubezpieczeń    społecznych,  zgłoszonymi  przez   terenowe   organy    administracji 
rządowej oraz przez związki zawodowe,  zostali wybrani: 
1/ Ratajczak Beata 
2/ Preneta Urszula 
3/ Stec Włodzimierz 
4/ Holska Małgorzata 
5/ Kucab Elżbieta 
6/ Miller Danuta 
7/ Grędys Ryszard 
8/ Drabczyk Wanda 
9/ Szczołko Anna 
10/Futera Antoni 
11/Adamiec Maria 
12/Bieniek Krzysztof 
13/Śliwa Mieczysław 
 



 Komisja Skrutacyjna stwierdziła konieczność odbycia II tury głosowania, w 
związku z otrzymaniem równej ilości głosów przez  następujących  kandydatów: 
1/ Kucharski Izydor 
2/ Nowak Ewa 
3/ Sota Helena.  
 
/ Protokół  Komisji  Skrutacyjnej  wybranej  na  XV  sesji  Rady  Miasta   Rzeszowa w dniu 
28 października 2003 r. dla przeprowadzenia wyboru ławników do Sądu Okręgowego i Sądu 
Rejonowego w Rzeszowie na kadencję 2004 – 2007 ( I tura ) stanowi załącznik nr 12   do 
protokołu /. 
 
Następnie Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej, w związku z potrzebą przeprowadzenia II 
tury głosowania,  przedstawił zasady i technikę głosowania w sprawie wyboru ławników do 
Sądu Okręgowego i Sądu Rejonowego w Rzeszowie na kadencję 2004 – 2007:   
    
1/ Spośród  17  kandydatów  na  ławników  do  Sądu  Okręgowego w Rzeszowie do orzekania  
    w  sprawach  cywilnych  i  karnych,  którzy w I turze otrzymali równą ilość głosów, należy  
    wybrać co najwyżej 10 osób.   
 
2/ Spośród  20  kandydatów  na  ławników  do  Sądu Rejonowego w Rzeszowie do orzekania  
    w  sprawach  karnych i rodzinnych, którzy w I turze otrzymali równą ilość głosów, należy  
    wybrać  co najwyżej 11 osób. 
 
3/ Spośród  3  kandydatów  na  ławników  do  Sądu  Rejonowego  w Rzeszowie do orzekania  
    w  sprawach  z  zakresu  prawa pracy i ubezpieczeń społecznych, którzy w I turze otrzymali  
    równą ilość głosów, należy wybrać co najwyżej 1 osobę.   
 
 Przystąpiono do II tury głosowania tajnego w sprawie wyboru 
ławników do Sądu Okręgowego i Sądu Rejonowego w Rzeszowie na 
kadencję 2004/2007. 
 
Ad. 11. 
 
 P. Jacek Mormon – autor opracowania – w imieniu Prezydenta Miasta  
zaprezentował  obszar objęty opracowaniem Miejscowego Planu Zagospodarowania 
Przestrzennego Nr 23/5/2000 „Nowe Miasto – Czekaj” przy al. Rejtana i al. Niepodległości w 
Rzeszowie w części oznaczonej konturem ABCDEFGHIJK  oraz  ustalenia planu. 
 
Przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 
Przestrzennego Nr 23/5/2000 „Nowe Miasto – Czekaj” przy al. Rejtana i al. Niepodległości w 
Rzeszowie w części oznaczonej konturem ABCDEFGHIJK   / druk nr XV/11/2003 /. 
 
/ Informacja na temat w/w planu stanowi załącznik nr 13  do protokołu /. 
 
/ Tekst projektu uchwały stanowi załącznik nr 14  do protokołu /. 
 
 
 



 P. Robert Kultys – Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej – 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały. 
Zainteresowany był odnośnie zarzutów i protestów do ustaleń w/w planu. 
 
 P. Jacek Mormon – autor opracowania – odpowiedział, że w obrysie planu, który 
został przedłożony do uchwalenia,   na dzień dzisiejszy nie ma żadnych zarzutów, protestów 
ani skarg. Jedyna skarga złożona do  rozpatrzenia przez sąd, została uchylona, uwagi na to, że 
powód, który składał skargę do sądu, wycofał ją.  
 
 Radny P. Adolf Gubernat – zapytał, czyją własnością jest grunt przeznaczony pod 
obiekt sakralny? 
 
 P. Jacek Mormon – autor opracowania – odpowiedział, że grunt o powierzchni 41 
arów jest  własnością Kościoła.   
 
 Przystąpiono do głosowania: 
 
 Uchwała w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego Nr 23/5/2000 „Nowe Miasto – Czekaj” 
przy al. Rejtana i al. Niepodległości w Rzeszowie w części oznaczonej 
konturem ABCDEFGHIJK / w wersji zaproponowanej / - została przyjęta 
jednogłośnie ( 19 głosów za ). 
 
    Ad. 12. 
 
 P. Marta Trybus – autor opracowania – w imieniu Prezydenta Miasta  
zaprezentowała  obszar objęty opracowaniem  Miejscowego Planu Zagospodarowania 
Przestrzennego Nr 67/18/2002  przy ul. kpt. W. Raginisa – południe na osiedlu „Baranówka 
IV” w Rzeszowie / druk nr XV/9/2003 /. 
 
Przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 
Przestrzennego Nr 67/18/2002  przy ul. kpt. W. Raginisa – południe na osiedlu „Baranówka 
IV” w Rzeszowie / druk nr XV/9/2003 /. 
 
/ Informacja na temat w/w planu stanowi załącznik nr 15  do protokołu /. 
 
/ Tekst projektu uchwały stanowi załącznik nr  16 do protokołu /. 
 
 P. Robert Kultys – Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej – 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały. 
 
 Przystąpiono do głosowania: 
 
 Uchwała w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego Nr 67/18/2002  przy ul. kpt. W. Raginisa 
– południe na osiedlu „Baranówka IV” w Rzeszowie / w wersji 
zaproponowanej / - została przyjęta jednogłośnie / 19 głosów za /. 
 
Ad. 17. 



 P. Janina Filipek – Skarbnik Miasta – z upoważnienia Prezydenta Miasta 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2003 r. / druk nr 
XV/14/2003 /. 
 
Proponuje się wprowadzenie  zmian do budżetu Miasta na 2003 rok, polegających na: 

- zwiększeniu dochodów budżetu Miasta o kwotę  83 546 zł  
- zmniejszeniu wydatków budżetu Miasta o kwotę 145 551 zł 
- zwiększeniu wydatków budżetu Miasta o kwotę  229 097 zł 
- zwiększeniu kwoty dotacji udzielanych z budżetu Miasta o 5 000 zł. 

Szczegółowy podział zmian przedstawiają załączniki do projektu uchwały. 
 
/ Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 17  do protokołu /. 
 
 P. Zdzisław Daraż – Przewodniczący Komisji Ekonomiczno – Budżetowej  - 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
 
 Radny P. Andrzej Szlachta – powiedział: „Mam prośbę do Pana Prezydenta lub do 
Jego Zastępcy, aby sprawy z obszaru kultury i sportu były kierowane do komisji 
merytorycznej. W przedłożonym projekcie uchwały  są  zmiany właśnie w tym dziale budżetu i, 
niestety,  nie trafiły one na Komisję Kultury, Sportu i Promocji. Ja do końca nie jestem 
przekonany, bo  wyjaśnienia nie są za bardzo przekonywające. Rada Miasta na którejś tam 
sesji zwiększała o 50 tys. zł wydatki w dziale sport, ogólnie mówiąc na tworzenie skeit parku.  
– Szumne słowo, widzimy co tam jest. Natomiast teraz środki ściągamy ze sportu i dajemy do 
kultury. Ja nie wiem, dlaczego zwiększamy ten obszar? Prawdopodobnie po to, żeby robić   
imprezy  w mieście. Ich poziom i frekwencję mieszkańcy znają. To są po prostu karłowate, 
przepraszam,  imprezy, nie cieszące się powodzeniem. Ja tu czasem zaglądam i widzę, że na 
tych imprezach  jest kilkadziesiąt osób. Uważam, że są to pieniądze marnowane. - Róbmy 
imprezy na poziomie stolicy województwa  albo w domach kultury, w zamkniętych 
pomieszczeniach tak jak sala Ratusza, gdzie przychodzi 80 osób i  impreza ma określony 
charakter lokalny, kameralny. Nie róbmy zaś małych imprez na dużym Rynku, który może 
zgromadzić kilka czy kilkanaście tysięcy osób, bo jest to bezsensowne.” 
 
 P. Elżbieta  Dzierżak   - Przewodnicząca Rady Miasta – odnosząc się do 
wypowiedzi Radnego P. Szlachty, stwierdziła, że projekty uchwał, a zwłaszcza dotyczących 
zmian w budżecie miasta, kierowane są do komisji merytorycznych. Zwróciła uwagę, że 
niektóre projekty uchwał wpływają w  terminie uniemożliwiającym  zaopiniowanie przez  
komisje.           
 
 Radny P. Janusz Ramski – nawiązując do wypowiedzi Radnego P. Szlachty, 
zaproponował, aby środki przeznaczone na   imprezy w mieście  przekazać  do rezerwy lub na 
tzw. środki niewygasające.    
 
 P. Ryszard Winiarski – Zastępca Prezydenta Miasta – wyjaśnił, że „50 tys. zł było 
przeznaczone na skeit park. Za 50 tys. zł został wykonany plac pod skeit park,  z pieniędzy 
ROSiR-u. Dlatego tych 50 tys. zł nie wydaliśmy na ten cel i dlatego one wracają z powrotem 
na kulturę, bo z tej kultury były wzięte poprzednio. Słuszny jest wniosek, aby projekty uchwał 
trafiały do komisji merytorycznych.” 
 
 Radny P. Janusz Ramski – zapytał, czy są zabezpieczone środki na „Encyklopedię 
Rzeszowa”? 



 P. Ryszard Winiarski  - Zastępca Prezydenta Miasta – odpowiedział: „Mamy 
przygotowane w budżecie 150 tys. zł na dokończenie prac związanych z przygotowaniem 
„Encyklopedii”. Jest to kwota wystarczająca na przygotowanie materiału do druku. Wydruk 
”Encyklopedii” będzie dokonany na koszt firmy, która się tego podjęła, a nie na koszt 
Miasta.” 
 
 Przystąpiono do głosowania: 
 
 Uchwała  w  sprawie  zmian  budżetu  Miasta  Rzeszowa  na 2003 rok 
/  w wersji zaproponowanej /  - została przyjęta większością 16 głosów, bez 
głosów przeciwnych, przy 3 głosach wstrzymujących. 
 
Ad. 17 a. 
 
 P. Janina Filipek – Skarbnik Miasta – z upoważnienia Prezydenta Miasta 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian  budżetu Miasta Rzeszowa na 2003 r.  
 
Proponuje się wprowadzenie  zmian do budżetu Miasta na 2003 rok, polegających na: 

- zwiększeniu dochodów budżetu Miasta o kwotę 200 000 zł 
- zwiększeniu wydatków budżetu Miasta o kwotę 200 000 zł 
- zmianie planu przychodów i wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej.  
 
Szczegółowy podział zmian przedstawiają załączniki do przedłożonego projektu uchwały.  
 
/ Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr  18  do protokołu /. 
 
 P. Zdzisław Daraż – Przewodniczący Komisji  Ekonomiczno – Budżetowej – 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały. 
 
 Radny P. Janusz Ramski – poprosił o wyjaśnienie na temat środków na remont rowu 
melioracyjnego Z- 1 od parku Zalesie do Al. Sikorskiego. 
 
 P. Janina Filipek – Skarbnik Miasta -   wyjaśniła: „W Gminnym Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej nie ma potrzeby zostawiania środków jako  
niewygasających, nawet gdybyśmy nie wykonali tego zadania w tym roku, z uwagi na to, że 
środki Funduszu przechodzą na rok następny.” 
 
 Przystąpiono do głosowania: 
 
 Uchwała  w  sprawie  zmian  budżetu  Miasta  Rzeszowa  na 2003 rok 
/ w wersji zaproponowanej / - została przyjęta większością 19 głosów, bez 
głosów przeciwnych, przy 1 głosie wstrzymującym.   
 
Ad. 4 a. 
 
 P. Ryszard Winiarski – Zastępca Prezydenta Miasta -  przedstawił informację na 
temat planowanych zmian w organizacji ruchu drogowego w okolicach Zamku.   



Powiedział: „Rozumiem, że kontrowersje powstają pod wpływem informacji prasowych, tak 
mnie się wydaje. Ta informacja, która została przekazana do prasy, jest wywołana wnioskiem, 
który został postawiony przez Komisję Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego, a tak naprawdę 
przez jednego z członków tej Komisji. Wniosek pochodzi z Policji. To był autorski pomysł 
Pana Kozickiego,  oficjalnie zgłoszony Prezydentowi Miasta. Prezydent Miasta nie podziela 
tego poglądu. W związku z tym nie będzie takiej decyzji Pana Prezydenta. Tyle mogę 
powiedzieć w tej sprawie.”  
 
 Radny P. Robert Kultys – przypomniał, że Klub Radnych PiS od dawna wskazywał 
na potrzebę zatrudnienia inżyniera ruchu drogowego i utworzenia komórki organizacyjnej, 
„która w fachowy sposób mogłaby ocenić, zaprojektować i zaproponować rozwiązania w 
ruchu drogowym.”  Krytycznie ocenił  praktykę polegającą na jednoosobowym 
podejmowaniu decyzji przez Prezydenta Miasta w sprawach wymagającym specjalistycznej 
wiedzy i zawodowego przygotowania. 
 
 P. Elżbieta Dzierżak – Przewodnicząca Rady Miasta – zaproponowała, aby 
tematem organizacji ruchu drogowego na terenie miasta zajęła się Komisja Porządku 
Publicznego   i Współpracy z Samorządami Osiedlowymi.  
 
 Radny P. Andrzej Szlachta – odnosząc się do przedstawionej informacji, stwierdził: 
„Sprawa dotyczyła dwóch problemów – poruszania się po al. Lubomirskich oraz likwidacji 
ławeczek i wykonywania parkingów przed Pomnikiem Żołnierzy Armii Krajowej. Czy to 
również Pan Kozicki zaproponował parkingi?”          
 
Ad.  5. 
 
 P. Artur Piwoński – Dyrektor Biura Gospodarki Mieniem – z upoważnienia 
Prezydenta Miasta przedstawił projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości  
położonej przy ul. Malczewskiego w Rzeszowie / druk nr XV/3/2003 /. 
 
/ Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr  19  do protokołu /. 
 
Zgodnie z § projektu uchwały: „Wyraża się zgodę na wydzierżawienie na okres 9 lat 
nieruchomości zabudowanej pawilonem handlowym, oznaczonej jako działka nr 675 obr. 214 
o pow. 50 m2 , objętej Kw. 35596, stanowiącej własność Gminy Rzeszów.” 
 
W imieniu Prezydenta Miasta, Pan Dyrektor zwrócił się o podjęcie stosownej uchwały. 
 
 P. Janusz Ramski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i 
Inwestycji  - poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 
uchwały. 
 
 Przystąpiono do głosowania: 
 
 Uchwała w sprawie wydzierżawienia nieruchomości  położonej przy 
ul. Malczewskiego w Rzeszowie / w wersji zaproponowanej / - została 
przyjęta jednogłośnie ( 20 głosów za ). 
 
Ad. 6.  



 
 P. Artur Piwoński – Dyrektor Biura Gospodarki Mieniem – z upoważnienia 
Prezydenta Miasta przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia darowizny lokalu 
mieszkalnego nr 1 przy u. Boruty - Spiechowicza 5 w Rzeszowie / druk nr XV/2/2003 /. 
 
/ Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr  20  do protokołu /. 
 
Zgodnie z § 1 projektu uchwały: „Wyraża się zgodę na przyjęcie od Skarbu Państwa 
darowizny lokalu mieszkalnego nr 1 położonego na parterze budynku nr 5 przy ul. Boruty – 
Spiechowicza w Rzeszowie składającego się z dwóch pokoi, kuchni,  łazienki i przedpokoju o 
pow.  43,91 m2  wraz  z  ułamkową 4391/185500 częścią działki nr 1191 w obr. 213 o pow. 
466 m2 obj. Kw. 34786”. 
 
W imieniu Prezydenta Miasta, Pan Dyrektor zwrócił się o przyjęcie przedłożonego projektu 
uchwały. 
 
 P. Janusz Ramski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i 
Inwestycji – poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt 
uchwały. 
 
 Przystąpiono do głosowania:     
 
 Uchwała w sprawie przyjęcia darowizny lokalu mieszkalnego nr 1 
przy u. Boruty - Spiechowicza 5 w Rzeszowie / w wersji zaproponowanej / - 
została przyjęta jednogłośnie / 18 głosów za /. 
 
Ad. 7. 
 
 Radny P. Janusz Ramski – zaproponował odłożenie projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę Rady Miasta Rzeszowa  ( dot. „Planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych RGK Spółka z o.o. Oddział MPWiK w 
Rzeszowie na lata 2003 – 2005” ) / druk nr XV/4/2003 / - do drugiego  posiedzenia XV sesji 
Rady Miasta. 
 
 Ustalono,  że projekt  uchwały   zmieniającej  uchwałę  Rady  Miasta   Rzeszowa  
(dot. „Planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 
kanalizacyjnych RGK Spółka z o.o. Oddział MPWiK w Rzeszowie na lata 2003 – 2005” ) 
/ druk nr XV/4/2003 / -zostanie odłożony  do drugiego  posiedzenia XV sesji Rady 
Miasta. 
 
Ad. 1. 
 
 P. Konrad  Fijołek – Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej – odczytał protokół 
Komisji Skrutacyjnej wybranej na XV sesji Rady Miasta Rzeszowa dla przeprowadzenia 
wyboru ławników do  Sądu Okręgowego i Sądu Rejonowego w Rzeszowie na kadencję 2004 
– 2007  ( II tura ). 
 
Na ogólną liczbę  25 radnych w XV sesji Rady Miasta wg listy obecności uczestniczyło 25 
radnych. Głosowało 25 radnych.  
 



1/ 
Na ławników do Sądu Okręgowego w Rzeszowie do orzekania w sprawach cywilnych i 
karnych głosów ważnych oddano 25, głosów nieważnych - 0. 
 
W związku z wynikami głosowania Komisja Skrutacyjna stwierdziła, że ławnikami do Sądu 
Okręgowego w Rzeszowie do orzekania w sprawach cywilnych i karnych w II turze 
głosowania zostali wybrani: 
1/ Chmura Agata 
2/ Stanek Zygmunt 
3/ Żołądek Stanisław 
4/ Kaszuba Irena 
5/ Ledzińska Alicja 
6/ Piłat Zbigniew 
7/ Kawa Roman 
8/ Miąsik – Kłapkowska Krystyna 
9/ Kaczmarski Robert 
10/Uryniak Józef  
 
 Komisja Skrutacyjna stwierdziła konieczność odbycia III tury głosowania, w 
związku z otrzymaniem równej ilości głosów przez  następujących  kandydatów: 
1/ Chrzanowski Stanisław 
2/ Kunicka Maria 
3/ Puacz – Olszewska Jolanta 
4 Twaróg Zdzisława 
5/ Wójcik Irena. 
Spośród 5 kandydatów należy dokonać wyboru co najwyżej 1 osoby.   
 
2/  
Na ławników do Sądu Rejonowego w Rzeszowie do orzekania w sprawach karnych i 
rodzinnych głosów ważnych oddano 25, głosów nieważnych – 0. 
 
W związku z wynikami głosowania Komisja Skrutacyjna stwierdziła, że ławnikami do Sądu 
Rejonowego w Rzeszowie do orzekania w sprawach karnych i rodzinnych w II turze 
głosowania zostali wybrani:  
1/ Mazur Zofia c. Stanisława 
2/ Bieszczad – Kiełbasa Marzena 
3/ Fac Izabela 
4/ Markowicz Maria 
5/ Dyląg Józef 
6/ Majkut Lesław 
7/ Łukaszek Ryszard 
8/ Ziewiec Gabriel 
9/ Hunia Czesław 
10/ Kaszyca Zbigniew 
11/Oleksińska Barbara. 
 
3/ 
Na ławników do Sądu Rejonowego w Rzeszowie do orzekania w sprawach z zakresu prawa 
pracy i ubezpieczeń społecznych, zgłoszonych przez terenowe organy administracji rządowej 
oraz związki zawodowe, głosów ważnych oddano 25, głosów nieważnych – 0.    



 
W związku z wynikami głosowania Komisja Skrutacyjna stwierdziła, że  ławnikiem do Sądu 
Rejonowego w Rzeszowie do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy i ubezpieczeń 
społecznych, zgłoszonych przez terenowe organy administracji rządowej oraz związki 
zawodowe, w II turze głosowania  została wybrana Sota Helena. 
 
/ Protokół Komisji Skrutacyjnej wybranej dla przeprowadzenia wyboru ławników do Sądu 
Okręgowego i Sądu Rejonowego ( II tura ) stanowi załącznik nr 21 do protokołu /. 
 
 Przystąpiono do III tury głosowania tajnego w sprawie wyboru 
ławników do Sądu Okręgowego i Sądu Rejonowego w Rzeszowie na 
kadencję 2004/2007 ( wybór ławnika do Sądu Okręgowego w Rzeszowie do orzekania 
w sprawach cywilnych i karnych ). 
 
Ad. 9. 
 
 P. Tadeusz Zelwach – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej i 
Inwestycji – w imieniu Prezydenta Miasta przedstawił projekt uchwały w sprawie 
podwyższenia  kapitału  zakładowego  Rzeszowskiej  Gospodarki  Komunalnej  Spółki z o.o. 
/ druk nr XV/5/2003 /. 
 
Chodzi o wyrażenie zgody na podwyższenie kapitału zakładowego RGK o kwotę 90 tys. zł,  z 
przeznaczeniem na realizację zadania pn. „Budowa budynku komunalnego przy ul. 
Strzelniczej wraz z infrastrukturą.”  
 
/ Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr  22  do protokołu /. 
 
 P. Janusz Ramski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i 
Inwestycji -  poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała  w/w projekt uchwały. 
 
 Przystąpiono do głosowania: 
 
 Uchwała w sprawie podwyższenia  kapitału  zakładowego  
Rzeszowskiej  Gospodarki  Komunalnej  Spółki z o.o. / w wersji 
zaproponowanej / - została przyjęta jednogłośnie ( 24 głosy za ). 
 
Ad. 8. 
 
 P. Ryszard Winiarski – Zastępca Prezydenta Miasta – w imieniu Prezydenta 
Miasta przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na używanie herbu miasta 
Rzeszowa w odznace pamiątkowej Wojskowej Komendy Uzupełnień w Rzeszowie / druk nr 
XIII/17/2003 /. 
 
/ Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr  23  do protokołu /. 
 
 P. Jacek Kiczek – Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Współpracy z 
Samorządami Osiedlowymi – poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała w/w 
projekt uchwały. 
 



 Przystąpiono do głosowania: 
 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na używanie herbu miasta 
Rzeszowa  w  odznace  pamiątkowej  Wojskowej   Komendy     Uzupełnień 
w  Rzeszowie  /  w  wersji  zaproponowanej / - została przyjęta jednogłośnie 
( 24 głosy za ). 
 
Ad. 10. 
 
 P. Ryszard Winiarski – Zastępca Prezydenta Miasta – w imieniu Prezydenta 
Miasta przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na używanie w znaku 
towarowym Przedsiębiorstwa Produkcyjno – Usługowo – Handlowego „TABLITEK” nazwy 
miasta Rzeszów / druk nr XV/8/2003 /. 
 
/ Tekst projektu uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr  24  do protokołu /.  

 
P. Jacek Kiczek – Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Współpracy z 

Samorządami Osiedlowymi – poinformował, że Komisja nie wypracowała opinii na temat 
przedłożonego projektu uchwały. Na posiedzeniu Komisji padały m.in. takie głosy, aby  pod 
rozwagę Rady Miasta  poddać kwestię, czy w interesie Miasta jest  wydawanie zgody na 
używanie herbu i nazwy miasta  firmom prywatnym, które nie są w żaden sposób powiązane 
z Miastem.  Były też takie głosy, że używanie herbu i nazwy miasta  przez podmioty 
gospodarcze stanowi  pewną formę promowania miasta.  Pojawiła się też propozycja 
opracowania regulaminu w sprawie wyrażania przez Radę Miasta zgody na używanie herbu i 
nazwy miasta  herbu, określającego kryteria, jakie muszą być spełnione przez 
wnioskodawców.  
Osobiście    opowiedział się przeciwko podejmowaniu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
na używanie w znaku towarowym Przedsiębiorstwa  Produkcyjno – Usługowo – Handlowego 
„TABLITEK” nazwy miasta Rzeszów. Argumentował, że używanie nazwy miasta oraz herbu 
może sugerować, że jest to firma  związana z miastem, co mogłoby podnosić jej 
wiarygodność. 
 
 P. Elżbieta Dzierżak – Przewodnicząca Rady Miasta – zwróciła uwagę, że zgodnie 
z ustawą z dnia 30 czerwca 2000 r.   Prawo własności przemysłowej - stosowanie nazwy 
miasta Rzeszowa  w znaku towarowym firmy „TABLITEK”  w reklamowych informacjach, 
jest  bezprawne, ponieważ Rada Miasta nie wyraziła jeszcze zgody.  
 
 Radny P. Ryszard Piekło -    poparł prośbę firmy „TABLITEK” dotyczącą wyrażenia 
zgody na używanie nazwy miasta Rzeszów. Zwrócił uwagę, że 1 marca 2000 r. Zarząd Miasta 
wyraził zgodę na stosowanie herbu miasta Rzeszowa w znaku towarowym firmy 
„TABLITEK”.  We wniosku firmy „TABLITEK”  nie było jednak wzmianki na temat 
stosowania nazwy miasta Rzeszów w znaku towarowym. Było to niedopatrzenie formalne, 
które w toku postępowania o ochronę znaku towarowego zakwestionował Urząd Patentowy 
RP, wzywając do uzupełnieniu wniosku.  
Jego zdaniem, nie powinno się dzielić firm na prywatne i państwowe, bo wszystkie firmy są 
równe wobec prawa i działają na wolnym rynku.  Nic nie stoi na przeszkodzie, aby w 
Rzeszowie lub w województwie podkarpackim powstała nowa firma o tym samym profilu 
produkcji co „TABLITEK”. Rada Miasta powinna wydawać zgodę na używanie nazwy 
miasta i herbu wszystkim firmom o uznanej renomie, działającym prawidłowo i rzetelnie.           
 



 
 Radny P. Andrzej Dec – stwierdził: „Myślę, że nie trzeba opracowywać  regulaminu, 
ponieważ moim zdaniem powinniśmy przyjąć jako zasadę, iż wszystkim zainteresowanym 
udzielamy zgody na używanie herbu i nazwy miasta, z tego względu, że to jednak promuje 
nasze miasto. Natomiast Rada  powinna za każdym razem podejmować decyzję po to, żeby 
stanowić swoisty filtr dla jakichś przypadków wyjątkowych, które z przyczyn nam znanych czy 
tu przedstawionych nie pozwalają na taką decyzję. Generalnie powinniśmy jednak zgodę 
wyrażać. Myślę, że wbrew obawom nie będzie takich wniosków dużo, ponieważ zgłoszenie 
tego typu wniosku do Urzędu Patentowego jest długotrwałe i kosztowne. W związku z tym 
proponuję, mimo że Komisja nie zajęła stanowiska, podjąć dzisiaj  uchwałę  i wyrazić zgodę 
na używanie przez firmę „TABLITEK” zarówno nazwy miasta, jak i herbu.”  
 
 Radny P. Robert Kultys – nie zgodził się z poglądem przedmówcy. Jego zdaniem, 
Rada Miasta  winna wyrażać zgodę na używanie w znaku towarowym  herbu i nazwy miasta  
tym firmom, które  przyczyniają się do promocji miasta. Wyrażenie zgody na  używanie 
herbu i nazwy miasta w jego przekonaniu winno stanowić swoistą nagrodę i uhonorowanie 
firm, które są znaczące i zasłużone na rzecz miasta. Opowiedział się przeciwko przyjmowaniu 
zasady, że każda firma, która złoży wniosek o wyrażenie  zgody na używanie herbu i nazwy 
miasta, taką zgodę otrzyma, argumentując, że powyższe zdeprecjonuje  herb i nazwę miasta. 
 
 Radny P. Kazimierz Greń – zaproponował skierowanie tematu do Komisji Porządku 
Publicznego i Współpracy z Samorządami Osiedlowymi, celem opracowania kryteriów 
stosowanych przy  wyrażaniu zgody na używanie herbu  i nazwy miasta.  
 
 Radny P. Andrzej Dec – po raz kolejny zabierając głos, powiedział: „Z Radnym P. 
Kultysem różnię się w ocenie rangi, czym jest to wyróżnienie. Moim zdaniem, równie dobrze 
można powiedzieć, że jeżeli jakaś firma chce umieścić w swoich materiałach nazwę miasta i 
herb, to ona nas promuje i to jest bezpłatna promocja naszego miasta. Jeśli na produktach 
wytwarzanych przez tę firmę w Polsce pojawi się nazwa miasta i herb, to jest to korzyść dla 
miasta. Nie powiedziałbym więc, że jest to wyróżnienie, którym my wspaniałomyślnie 
obdarzamy firmę. Równie dobrze można powiedzieć, że to firma zgadza się umieścić  w 
swoich produktach nazwę miasta i herb.” 
 
 Radny P. Piotr Rybka –  opowiedział się za przyjęciem uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na używanie w znaku towarowym Przedsiębiorstwa Produkcyjno – 
Usługowo – Handlowego ”TABLITEK” nazwy miasta Rzeszów.    Jego zdaniem, Rada 
Miasta winna wyrażać zgodę na używanie w znaku towarowym herbu i nazwy miasta każdej 
firmie, która zwróci się ze stosownym wnioskiem, ze względu na to, że jest to promocja 
miasta. Zaapelował o powagę na sali obrad Rady Miasta.  
 
 Radny P. Robert Kultys – nie zgodził się z przedmówcą. Za celowe uznał 
opracowanie kryteriów dotyczących wyrażania zgody na używanie herbu i nazwy miasta. 
 
 Radny P. Andrzej Szypuła – opowiedział się za podjęciem uchwały   w sprawie 
wyrażenia zgody na używanie w znaku towarowym Przedsiębiorstwa Produkcyjno – 
Usługowo – Handlowego ”TABLITEK” nazwy miasta Rzeszów.  Zaproponował kierowanie 
tego typu projektów uchwał do zaopiniowania przez Komisję Kultury, Sportu i Promocji.  
 



 Radny P. Antoni Kopaczewski -  opowiedział się za podjęciem w/w uchwały. 
Wskazał na celowość wypracowania zasad dotyczących wyrażania zgody na używanie w 
znakach towarowych herbu i nazwy miasta. 
 
 P. Elżbieta Dzierżak  - Przewodnicząca Rady Miasta –  za zasadne uznała 
rozpatrzenie problemu dotyczącego wyrażania zgody na używanie w znakach towarowych 
herbu i nazwy miasta, na wspólnym posiedzeniu Komisji Kultury, Sportu i Promocji oraz 
Komisji Porządku Publicznego i Współpracy z Samorządami Osiedlowymi Rady Miasta.    
 
 Przystąpiono do głosowania: 
 
 Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na używanie w znaku 
towarowym Przedsiębiorstwa Produkcyjno – Usługowo – Handlowego 
„TABLITEK” nazwy miasta Rzeszów / w wersji zaproponowanej / - została 
przyjęta większością 17 głosów, przy 3 głosach przeciwnych i 4 głosach 
wstrzymujących. 
 
Ad. 1. 
 
 P. Konrad Fijołek  - Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej – poinformował o    
pomyłce  zawartej w protokole z prac Komisji Skrutacyjnej. Po ujawnieniu pomyłki w 
numeracji okazało się, że trzecia tura głosowania była zbędna, ponieważ wybór ławników do 
Sądu Okręgowego i Sądu Rejonowego w Rzeszowie został dokonany podczas I i II tury 
głosowania. 
 
Odczytał ostateczne wyniki głosowania oraz uchwałę Rady Miasta w sprawie wyboru 
ławników do Sądu Okręgowego i Sądu Rejonowego w Rzeszowie na kadencję  lat 2004 – 
2007.   
 
I.  
Rada Miasta Rzeszowa dokonała wyboru następujących osób na ławników do Sądu 
Okręgowego w Rzeszowie: 
-  do orzekania w sprawach cywilnych i karnych: 

1. Babiarz Aleksandra 
2. Barć Lucyna 
3. Barć Teresa 
4. Bieniek Jan 
5. Błońska Małgorzata 
6. Bolec Elżbieta 
7. Buda Bogusława 
8. Bury Halina 
9. Chmura Agata 
10. Chuchla Krystyna 
11. Dyląg Jarosław 
12. Dziura Zdzisława 
13. Faryj Jan 
14. Filip Grażyna 
15. Golec – Zając Elżbieta 
16. Kaczmarski Robert  



17. Kaszuba Irena  
18. Kawa Roman 
19. Kopczyk Józef 
20. Ledzińska Alicja 
21. Lis Andrzej 
22. Majka Tomasz 
23. Miąsik – Kłapkowska Krystyna 
24. Mirkiewicz Anna 
25. Misiąg Maria 
26. Orlewska Marta 
27. Piłat Zbigniew 
28. Rejman Halina 
29. Stanek Zygmunt  
30. Stręk Jadwiga 
31. Szpunar – Eckhard Dorota 
32. Tyszczuk Mirosława 
33. Uryniak Józef 
34. Wiśniewski Piotr 
35. Żołądek Stanisław 

 
- do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy i ubezpieczeń społecznych    

zgłoszonych przez terenowe organy administracji rządowej: 
1. Mackiewicz Beata 
2. Zawadzka Halina 

 
- do    orzekania   w    sprawach   z    zakresu   prawa   pracy   i   ubezpieczeń  społecznych        
   zgłoszonych przez związki zawodowe: 

1. Biały Jolanta 
2. Bieszczad Jan 
3. Bojda Marek 
4. Martowicz Halina 
5. Prokulewicz Zofia 
6. Rochecki Kazimierz 
7. Rycko Krystyna 

 
 
II.  
Rada Miasta Rzeszowa dokonała wyboru następujących osób do Sądu Rejonowego w 
Rzeszowie: 
- do orzekania w sprawach karnych i rodzinnych: 

1. Bajda Maria Anna 
2. Biaduń Joanna 
3. Biesiadecki Adam 
4. Bieszczad – Kiełbasa Marzena 
5. Borkowska – Bała Bożena 
6. Bosek Beata 
7. Ciupak Stanisława 
8. Czachor Mieczysław 
9. Daraż – Szostkiewicz Halina 
10. Dyląg Józef 



11. Fac Izabela 
12. Filipczyk Tadeusz 
13. Hunia Czesław 
14. Kaszyca Zbigniew 
15. Krata Halina 
16. Łukaszek Ryszard 
17. Majka Witold 
18. Majkut Lesław 
19. Markowicz Maria 
20. Martens Jadwiga 
21. Mazur Zofia c. Stanisława i Katarzyny 
22. Miś Józefa 
23. Ogórska Władysława 
24. Oleksińska Barbara 
25. Ożóg Zygmunt 
26. Pliś Bożena 
27. Szetela Maria 
28. Walc Krystyna 
29. Ziewiec Gabriel 

 
- do orzekania w sprawach z zakresu prwa pracy i ubezpieczeń społecznych zgłoszonych    

przez terenowe organy administracji rządowej: 
1. Drabczyk Wanda 
2. Holska Małgorzata 
3. Kucab Elżbieta 
4. Preneta Urszula 
5. Stec Włodzimierz 

 
- do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy i ubezpieczeń społecznych  

zgłoszonych przez związki zawodowe: 
1. Adamiec Maria 
2. Bieniek Krzysztof 
3. Futera Antoni Andrzej 
4. Grędys Ryszard 
5. Miller Danuta 
6. Ratajczak Beata 
7. Sota Helena 
8. Szczołko Anna 
9. Śliwa Mieczysław 

 
  P. Elżbieta Dzierżak – Przewodnicząca Rady Miasta – podziękowała Komisji 

Skrutacyjnej za pracę związaną z wyborem ławników do Sądu Okręgowego i Sądu  
Rejonowego w Rzeszowie. 

 
Radny P. Karol Wąsowicz – zainteresowany był na temat trybu podejmowania uchwały 

w sprawie wyboru ławników. 
 
P. Janina Załuska – Dyrektor Biura Obsługi Prawnej – stwierdziła, że nie ma potrzeby 

poddawania pod głosowanie uchwały w sprawie wyboru ławników. Podjęciem uchwały był 
akt wyboru ławników dokonany w głosowaniu tajnym przez Radę Miasta. Wyraz głosowania 



tajnego ma odzwierciedlenie w uchwale odczytanej przez Przewodniczącego Komisji 
Skrutacyjnej.  

 
P. Elżbieta Dzierżak – Przewodnicząca Rady Miasta – stwierdziła, że Rada Miasta 

Rzeszowa podjęła uchwałę w sprawie wyboru ławników do Sądu 
Okręgowego i Sądu Rejonowego w Rzeszowie na kadencję lat 2004 – 2007.  
 
 Interpelacje, zapytania i wnioski złożyli  następujący radni: 

  
1/ P. Elżbieta Dzierżak -  Przewodnicząca Rady Miasta – złożyła zapytanie o treści:   

„Proszę o informację w sprawie mebli i sprzętu ze zlikwidowanego internatu Zespołu Szkół 
Nr 1. Ile, jakie rzeczy i do jakich instytucji zostało z internatu oddanych?”  

 
2/ P. Elżbieta Dzierżak – Przewodnicząca Rady Miasta – złożyła interpelację o 

następującej treści:  „Na ul. Podwisłocze brak jest przejścia dla pieszych dla osób, które 
schodząc z kładki na Wisłoku, kierują się w lewo. Najbliższe przejście jest tak daleko, że piesi 
przebiegają przez ulicę w miejscu do tego nieprzeznaczonym. Grozi to wypadkiem. W tym 
miejscu powinno być umiejscowione przejście dla pieszych.” 
 
 3/ P. Elżbieta Dzierżak – Przewodnicząca Rady Miasta – złożyła interpelację o 
następującej treści:„Na początku kadencji dużo czytaliśmy i słyszeliśmy od Pana Prezydenta 
Tadeusza Ferenca o poprawie płynności ruchu na naszych ulicach poprzez budowę przejść 
podziemnych. Ich budowa była rozważana w różnych miejscach, zwłaszcza na ul. 
Piłsudskiego. Minęło parę miesięcy, ale radnym nie przedstawiono informacji, na jakim 
etapie są prace związane z budową takich przejść i określenie ich miejsca.”    
 
 4/ Radny P. Marek Strączek – złożył wniosek o następującej treści:„Wnioskuję, w 
związku z licznymi sygnałami mieszkańców, o zainstalowanie nowych koszy ( pojemników ) na 
śmieci na terenach należących do miasta na Osiedlu Baranówka.” 
 
 5/ Radni P. P. Robert Kultys i Kazimierz Greń  - złożyli interpelację o następującej 
treści:    „W związku z różnymi problemami  finansowymi jakie przechodzi SP ZOZ Nr 1, 
proszę o rozważenie możliwości wydzielenia Ośrodka Rehabilitacji Dzieci 
Niepełnosprawnych w Rzeszowie przy ul. Starzyńskiego 19 i utworzenie Miejskiego Ośrodka 
Rehabilitacji.  
Wydzielenie ze struktur ZOZ-u Ośrodka Rehabilitacji  pozwoli na pozyskanie przez Ośrodek 
funduszy do tej pory dla niego nieosiągalnych, np. z PFRON oraz pozwoli na opiekowanie się 
w Ośrodku również osobami od 18-27 roku życia.” 
 
/ Tekst interpelacji, zapytań i wniosków stanowi załącznik nr   25 do protokołu /. 
 

Na I części XV sesji odbytej w dniu 28 października 2003 roku  Rada 
Miasta Rzeszowa podjęła następujące uchwały: 
 

1. Uchwała Nr XV/160/2003 – w sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego i 
Sądu Rejonowego w Rzeszowie na kadencję lat 2004 – 2007. 

 
2. Uchwała Nr XV/161/2003 -  w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego Nr 23/5/2000 „Nowe Miasto – Czekaj” przy al. 



Rejtana i al. Niepodległości w Rzeszowie w części oznaczonej konturem 
ABCDEFGHIJK. 

 
3. Uchwała Nr XV/162/2003 – w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego Nr 67/18/2002 przy ul. kpt. W. Raginisa – 
południe na osiedlu „Baranówka IV” w Rzeszowie. 

 
4. Uchwała Nr XV/163/2003 – w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2003 r. 

 
5. Uchwała Nr XV/164/2003 – w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2003 r. 

 
6. Uchwała Nr XV/165/2003 – w sprawie wydzierżawienia nieruchomości położonej 

przy ul. Malczewskiego w Rzeszowie. 
 

7. Uchwała Nr XV/166/2003 – w sprawie przyjęcia darowizny lokalu mieszkalnego nr 1 
przy ul. Boruty - Spiechowicza 5 w Rzeszowie. 

 
8. Uchwała Nr XV/167/2003 – w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego 

Rzeszowskiej Gospodarki Komunalnej Spółki z o.o. 
 

9. Uchwała Nr XV/168/2003 – w sprawie wyrażenia zgody na używanie herbu miasta 
Rzeszowa w odznace pamiątkowej Wojskowej Komendy Uzupełnień w Rzeszowie. 

 
10. Uchwała Nr XV/169/2003 – w sprawie wyrażenia zgody na używanie w znaku 

towarowym Przedsiębiorstwa  Produkcyjno – Usługowo – Handlowego „TABLITEK” 
nazwy miasta Rzeszów. 

 
Ustalono, że II część obrad XV sesji Rady Miasta Rzeszowa odbędzie się w dniu 13 

listopada 2003 r. o godz. 15.30. 
Wynik głosowania: za – 16, przeciw – 3, wstrzym. –1. 
 

P.   Elżbieta    Dzierżak  –  Przewodnicząca  Rady  Miasta  –   dokonała    zamknięcia  
I części  XV sesji Rady Miasta Rzeszowa.  

  
 Obrady trwały od godz. 9.00 do 18.40. 
 Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołowała:                                                                               Przewodnicząca  
                                                                                                 Rady Miasta Rzeszowa 
 
Danuta Groszek                                                                            Elżbieta Dzierżak 


